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Idén a 10. alkalommal kerül sor tagjaink körlevél keretében történı tájékoztatására, melynek fı célja az 
elmúlt év történéseinek összegzése, a jövı terveinek ismertetése, így a közgyőlés elıkészítése. 
Korábban már többször leírtam, hogy bizony rendkívüli évet zártunk. Akkor most mit is írjak a mögöttünk 
hagyott 2010. évrıl? Minimum 50 éve nem látott csapadékmennyiség, tartós árvizek; mindez akkor, 
amikor a folyamatban lévı beruházás miatt „pont” a 2009. évi nagy szárazságra lett volna szükség. 
Emellett az év döntı részében kritikus pénzügyi helyzet, mert a beruházás fedezetbiztosítása enyhén 
szólva sem a tervek szerint alakult. Természetesen a forgalmon keresztül észleltem, észleltük azt is, 
hogy sajnos sokunk anyagi lehetısége még mindig romlott az elmúlt idıszakban… De remélhetıleg 
minden jó, ha jó a vége: A beszámolási évet zárva örömmel kijelenthetem, hogy „zaklatott kis maconkai 
világunkban” talán minden a helyére kerül. A fıidény kezdetére remélhetıleg befejezıdik a bruttó 
495.226.500 Ft értékő beruházás, így lassan újra a nyugalom, a gépzaj helyett a madárdal költözik majd 
a vízpartra. Szintén a nyugalomhoz tartozik, hogy a megváltozott rendszerben a vagyonvédelem is új 
dimenziót kap majd, a becsületes többség érdekében. Már a bevezetıben is kiemelendı, hogy 
Bátonyterenye Város Önkormányzatával november 18.-án sikerült egy korrekt, 2030-ig szóló 
együttmőködési megállapodást kötni, amely egyben megoldotta a mindkét fél számára nyomasztó, 
beruházással kapcsolatos likviditási gondokat is. Természetesen bıven van mit tenni továbbra is;            
e feladatok között a legfontosabb az újrafüvesítés, az utak és parkolók rendbetétele, a vízügyi 
területhasználati és üzemeltetési szerzıdések aktualizációja. Mindezekrıl majd bıvebben élıszóban, 
miként a beruházás eredményeinek bemutatásáról és az új szabályokról is. Emellett munkánkat most 
Tagjaink ismét értékelhetik, mert erre a hiteles fórum maga az Egyesület esedékes éves közgyőlése! 
 

A 2010. évi fıbb mutatószámokat és eseményeket, kapcsoltan velük együtt az egyes 2011. évi 
tervezési számokat , elképzeléseket a továbbiakban a már bevált bruttó kimutatási módon ismertetem: 
 
� Taglétszám és tagdíjak:  Tavaly 1290 (2009: 1246*, 2008: 1231, 2007: 1057) fıvel zártunk, 

ebbıl 230 (-31*) volt gyermekek, 233 (+16*) a napijeggyel horgászó alaptagságival rendelkezık,         
213 (+100*) a külföldiek, 32 (-5*) az ifjúsági korúak száma és 22 (-21*) új felnıtt tagtárssal 
bıvültünk. Ez a folyamat az elızı gazdasági évhez viszonyítva közel azonos, összesen 23,4 MFt 
(2009: 23,3 MFt, 2008: 22,7 MFt, 2007: 20,2 MFt) tagdíjbevételt  eredményezett, melybıl az 
Állam és a MOHOSZ felé együttesen 2,2 MFt volt a befizetési kötelezettség. Nem várt, ám jólesı 
elismerés számunkra (ismerve a múlt évi anyagi és horgászati lehetıségeket) a tagság 
stabilitása, melyet csak a gyermeklétszám tendenciaszerőnek tőnı csökkenése árnyékol kissé be. 
Minden eddigi lehetıséget nem csak biztosítunk, hanem bıvítünk is! Folytatjuk a várólistás, 
ütemezett felvételt, az alaptagi kampányt, mőködtetjük a gyermek horgásztábort. Az elmúlt évben 
közös döntésünk alapján a 2011. évre vonatkozóan áremelésre nem  került sor, sıt a parkolási és 
sátorozási díjak jelentısen csökkentek! Itt és most pedig már a 2012. évi árakra kell tennünk 
javaslatot. A képzeletbeli mérleg egyik serpenyıjébe került a komoly kapacitásnövekmény várt 
hatása és a tagi bizalom; a másikba pedig az, hogy sajnos nem dughatjuk a fejünket a homokba a 
költségek, árak folyamatos emelkedése okán. Végül a Vezet ıség javaslata az, hogy bízva a 
vendégforgalom újra meginduló növekedésében még min dig ne legyen komolyabb, hanem 
szimbolikus, a tagság dönt ı részét érint ıen 1000 Ft/év mérték ő áremelés. Meggyızıdésem - 
ismerve a legtöbb nagy vízterület 2011. évi engedélyeinek árait és az értük nyújtott szolgáltatások 
minıségét -, hogy tetszıleges összehasonlításban is állni fogjuk a versenyt!  
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� Vendégforgalom:  2010-ben a rögzített adatok alapján 6.745 küls ı vendégnapot regisztráltunk  
és ez bizony nem várt, 27,5 %-os csökkenést jelentett (2009: 9.307, 2008: 10.535, 2007: 11.039). 
A forgalmi elemzések alapján a május-júniusi tartós esık és árvizek egy átlagos havi; a 
beruházási munkák okán történı területi lezárások (különösen a hosszgát hosszú hetekig tartó 
kiesése) és a vízszint-csökkentések pedig szintén közel egy havi mértékő bevételi kiesést 
jelentettek. A mindenkit érintı válság, kapcsoltan a pénzhiány, vagy éppen az újra magas 
benzinár továbbgyőrőzı hatásaira 2010-ben kb. 6-7 % kiesés volt írható. Tudom és a vízparti 
beszélgetések során hallom is, hogy persze lenne szándék a több, vagy a hosszabb 
horgászatra… Nagyon remélem, hogy idén már maga a lehetıség is megteremtıdhet!   
A bevételeknél bizony nagyon hiányzott a tervhez hiányzó 7 MFt, de a napijegyekb ıl azért most 
is komoly, 16,9 MFt bevétel (2009: 23,7 MFt, 2008: 28,4 MFt, 2007: 28,6 MFt) realizálódott . 
Jövıre azért csökken a bizonytalanság, mivel a mőszaki munkák az év döntı részében már nem 
forgatják fel a megszokott rendet, továbbá az idıjárás is mindent bemutatott az elızı két évben, 
ami nehézségként elképzelhetı. Mindezt összegezve 2011-ben a 2009. évi vendégforga lom 
szintjének újbóli elérése a kit őzött cél  és ezért komolyan dolgozni is fogunk. Maconka tartósan 
az ország egyik legismertebb horgászati attrakciója kíván maradni és erre a fıbb feltételek most 
már évtizedekre rendelkezésre állnak! 
 

� Versenyek, rendezvények:  2010-ben 17 (2009: 19, 2008: 18, 2007: 18) nagyobb 
rendezvényre, versenyfordulóra került sor a vízterü leten , köztük nemzetközi és országos 
versenyekre is, mintegy 1.450 résztvevıvel. Büszkék lehetünk arra, hogy a bojlis-, a klasszikus 
verseny-, a feeder-, valamint a pergetı szakágakban nem csak elismert múltunk, de biztos jövınk 
is van. Az árvizek és a beruházás okozta nehézségek ellenére a kiemelkedı eredmények most 
sem maradtak el és a jövıben is a fejlıdı halállomány erre a legfıbb garancia! A hagyományos 
versenyek megtartása és így a folyamatos reklám a vizek közötti éles versenyben továbbra is 
elemi érdekünk, de a 3,5 MFt tárgyi bevétel (2009: 4,3 MFt, 2008: 3,2 MFt) sem lehet 
másodlagos. A versenynaptár jelen állapotának ismeretében 2011- ben versenyek száma     
18-20 lesz és ezekb ıl kb. 4,8 MFt bevételt várunk.  Újra visszatér az OB és vele a MOHOSZ 
Maconkára, de például profi bojlis Európa Kupa, vagy a nagy sikerő, sztárok egész sorát 
felvonultató Médiakupa is megrendezésre kerül. Tudom, hogy a versenyek persze idıszakos 
bosszúsággal is járnak, de itt ismét megjegyzem, hogy az utóbbi 8 évben már nem volt teljes 
horgászati tilalom  a tározón. A beruházás befejezése után pedig e probléma a gyakorlatban 
tovább halványul majd, mivel a horgászhelyek száma és minısége jelentısen megváltozott! 
 

� EU pályázat, egyéb források:  Az ÉMOP-3.2.1/D-2008-0013. sz., „A jelen lehetıségei a jövı 
értékei – Maconkai-víztározó környezetvédelmi-vízügyi fejlesztése” címő projekt bruttó 
összköltsége 495.226.500 Ft, az elnyert támogatásé pedig 445.703.850 Ft!  A tervezett (az 
idıjárás okán módosított) megvalósítási határidı 2011.04.30. Már az, hogy idáig eljutottunk, 
kisebb fajta csoda. A problémahalmaz kezdıdött a tavaszi engedélyeztetési nehézségekkel. Majd 
mire jogerıs építési engedély volt, az árvíz tette lehetetlenné a munkálatokat hetekre, milliós 
károkat okozva a beruházóknak és a kivitelezıknek is. Ha ment a munka, akkor meg nem lehetett 
elszámolni, mert az Önkormányzat nem tudta biztosítani idıben az önrészt, így a számlák 
továbbítását sem. Miután végre ezt is megoldottuk, a változatosság kedvéért az EU támogatás 
állami kifizetésére kellett várni akár 100 napot is egy-egy elvégzett munkarész okán, így források 
hiányában a munka újra lelassult... Feltétlenül itt is szeretném rögzíteni, hogy ha a nógrádi 
székhelyő, szerencsére a horgászat szeretetében is érdekelt LAK-ÉP-KER 1998. Kft. , mint 
fıvállalkozó nem vállalt volna fel akár adott szóra is egy sereg nehézséget, kockázatot, akkor a 
beruházás bizony meghiúsult volna, mi pedig elvesztettük volna a nagy lehetıséget! Szerencsére 
nem így történt, így most már a természetben is láthatóak az eredmények. Megfelelve az 
elsıdleges árvízvédelmi és vízbázis-biztosítási prioritásoknak, áttekinthetjük a területet horgászati 
szempontból is. 1020 fm és több ezer m² új parti horgászterület, ez en túl további területek 
minıségi javulása (elérhetı kotrott árkok), egy 700 m-es és egy 400 m-es versenypálya, közel               
10 hektáros, extenzív halnevelésre is alkalmas elıtározó, egyes iszapos részek ún. 
lepelkotrása, kapcsoltan 6 tározói öko-sziget kiala kítása, a déli part tórészleteinek külön 
vízszinttartási, áramoltatási és így halasítási leh etıségének megteremtése, egy új (VI.) tó, 
12 új zsilip, végre szilárd burkolatú út a homlokgá t és a hosszgát egészén, a terület három 
oldalának elkerítése, több mint 1000 facsemete elül tetése valamint végül, de abszolút nem 
utolsósorban a fı mőtárgy régen várt fix, nagyvizeknél is m őködı halvédelme! Ugye van mit 
felsorolni!  
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Kora tavasszal indul a füvesítés, a II. sziget b ıvítésének és a gáti kotrásnak, valamint a 
Felezı-félszigeti kotrásnak a befejezése, a IV. és V. tó levegıztetésének biztosítása, a 
vízmin ıségi monitoring, a komplex vagyonvédelmi rendszer, az egykapus beléptetés 
kialakítása, mindez az utak és a parkolóhelyek foko zatos kijavítása, a zagyterek 
rehabilitációja és a kerítés hiányzó szakaszának be fejezése mellett…  Természetesen a csak 
horgászcélú kiegészítı beruházásokhoz a BSHE finanszírozása  szükséges, de a munkák 
elvégzése most lesz a legköltséghatékonyabb. A tavalyi elképzelésekhez képest a csúszást 
sajnos nem lehetett kivédeni, de a végeredmény a legfontosabb! Az elvégzett munkálatokról és 
a további, záró munkavégzési ütemezésekr ıl mindenkit folyamatosan tájékoztatni fogunk 
(közgyőlés, internet, tópart). A nagy cél mellett nem volt tárgyi és anyagi lehetıségünk más 
fejlesztési forrásokra pályázni 2009-ben és 2010-ben sem, de a turisztikai attrakciók fejlesztésére 
megjelenı új pályázatok során tavasszal megvizsgáljuk a lehetıségeket.  

 
� Egyéb beruházások, tározófejlesztés, likviditás:  Tavaly a tóberendezési tárgyaknál igazából 

csak a minimális állagmegóvást tudtuk biztosítani. Nem lehet azonban elmenni azon tény mellett, 
hogy még mindig vannak, akik rongálják ezeket, komoly károkat okozva. Ezt sajnos tetézte a 
decemberi jeges árvíz is. Az elmúlt évben folytatódtak a vagyon elleni bőncselekmények is, elég 
csak az egyesületi főkasza, vagy a versenyzıi horgászbotok esetét felemlítenem... Csak közös, 
felelıs fellépéssel tudjuk megvédeni azt, ami a miénk!  Volt még egy beruházás, amit az élet 
kényszerített ki. Egy villámcsapás következtében a számítástechnikai eszközparkunk 
gyakorlatilag megsemmisült! Szerencsére sikerült helyreállítani az adatokat, majd „néhány 
hónapos üde ügyintézés után” a biztosításunknak köszönhetıen legalább részleges kárenyhítést 
is kapni. A 2010. évi tervekben kit őzött f ı cél a filagóriák, a kilátó, a padok és nyársalók 
szükséges felújítása, számuk lehet ıség szerinti b ıvítése.  Emellett prioritás a közvilágítás, 
valamint a mozgássérült sporttársak számára horgász helyek kialakítása is.  Az 
összességében elért 54,4 MFt-os  (2009: 53,9 MFt, 2008: 58,6 MFt) pénzforgalmi bevételünk  
ellenére is a következı év elsısorban a pénzügyi konszolidációval fog eltelni. Folyószámlánk 
hitelkeretét (és persze annak igénybevételét) lépcsızetesen, a bevételek függvényében pedig 
csökkentjük majd, elıször a jelenlegi 30 MFt-ról kb. 16 MFt-ra.  

 
� Önkormányzati megállapodás:  Elızı évi beszámolómban megköszöntem az Önkormányzat 

Képviselıtestületének, hogy „egyhangúlag támogatta a pályázat megvalósítását és vállalta az 
önrész biztosítását”. Sajnos ebbıl a vállalásból itt nem részletezett okok miatt késıbb az önrész 
kimaradt, így szinte reménytelen helyzetbe kerültünk, ugyanis a beruházáshoz szükséges közel 
50 millió forintot folyószámla-hitelbıl nem tudtuk volna elıteremteni, nem is szólva az extra 
kamatterhelésrıl. Mindenesetre a nyár végéig a munka folyamatossága érdekében több ütemben 
29,6 MFt-ot fizettünk ki, kimerítve ezzel az összes lehetıségünket. A patthelyzetet végül az új 
városvezetéssel, több hetes konstruktív tárgyalássorozat után sikerült novemberben feloldani, sıt 
még érdemben tovább is léptünk. Megköttetett a Város és a BSHE között egy olyan 
együttm őködési megállapodás, amely tisztázta az alapfogalma kat, lezárt minden függ ı 
pénzügyi elszámolási ügyet, biztosította az önrész teljes finanszírozását és megosztotta a 
felek között annak költségeit, továbbá 2030-ig rend ezte a tározóval határos önkormányzati 
területek egyesületi használati jogát is, biztosítv a a védterület egységét.  Fontos, hogy 
sikerült közösen meghatározni a terület állampolgári jogon történı használati lehetıségeit, 
továbbá a késıbbi, közösen támogatandó fejlesztések sorrendjét, prioritásait is. Ami rögzítésre 
került, az megítélésem szerint tényleg a valódi, majd további tettekben is jelentkezı 
együttmőködésrıl szól! E gesztus különösen értékelendı akkor, amikor az Önkormányzatnak is 
nagyon nehéz az anyagi helyzete, így ezúton itt is szeretném megköszönni Polgármester Úrnak, 
valamint a Képviselıtestület tagjainak a partnerséget, az ıszinteséget és segítséget.   
 

� Haltelepítés, fogási lehet ıségek:  Az elızı évben itt azt írtam, hogy a vízállás nem engedte a 
telepítéseket, majd ezt a forgalmi visszaesés tovább generálta. Mindez sajnos igaz lett a 
következı évre is, bár most (nagyon) sok volt a vízbıl! Végül a tervezettnél kevesebb, 387 mázsa  
(2009: 374 mázsa) halat telepítettünk  28,2 MFt bruttó értékben (2009: 27,4 MFt). Fıleg a 
ragadozóknál folytatódott halár-emelkedési tendencia is, amit kiemelt vevıként részben 
mérsékelni tudunk. A fogási lehetıségeknél így kisebb visszaesés volt tapasztalható. Ennek 
ellenére az átlag országosan kiemelkedı maradt és a beruházás után folyamatosan növekedni 
fog a telepítés! A 2011. évi terv a bevált folyamatos telepítéssel 4 55 mázsa hal, 37,8 millió Ft 
értékben. A fogási lehet ıségekkel kapcsolatban továbbra sem tervezünk jelent ıs 
változtatásokat, mert megítélésünk szerint a napi g yakorlatban „m őködik” a szabályozás.  
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� Halırzés és üzemvitel:  A 2010. évben ismét több társadalmi halırünk is sikeres halászati ıri 
vizsgát tett, így tovább tudtunk lépni, emellett jól mőködik a Fegyelmi Bizottság. Örömmel írom, 
hogy nem volt több szabálytalanság, mint az el ızı évben, mindenki egyre jobban ismeri és 
talán el is fogadja a szabályokat. A legjobb halırnek azonban mindig a saját vizét és halát ırzı 
tagnak kell lennie! Akkor kell a halırök felé jelezni az észlelt szabálytalanságot, amikor az 
megtörténik. Naprakész, törvényes a bonyolult adminisztráció és a könyvelés is, a mindennapok 
során együttmőködve a Felügyelı Bizottsággal.  

 

� Reklám, közönségkapcsolat:  Önmagunk felé megfogalmazott elvárás a naprakészség és az 
ıszinteség, a hiteles adatok közlése. Ennek fı felülete az ország legolvasottabb 
horgászportáljával, a HALDORÁDÓ -val folytatott együttmőködésünk. Tevékenységünk, de még 
inkább eredményeink okán Maconka - még mindig a Magyar Horgász kivételével - jól ismert a 
nyomtatott sajtótermékekben is, valamint horgászfilmek bevált forgatási helyszíne is. 2011-ben 
fı feladat egy új prospektus kiadása, valamint az int ernetes szolgáltatásaink b ıvítése, 
megújítása (helyfoglalási program, rekordfogások nyomtatása-listázása, körlevél, szavazás, stb.).  
 

Íme, ez volt a 2010. évünk a Maconkai-víztározón! Úgy ítélem meg, hogy ha nem kis áldozatok árán is, 
de sikerült ismét egyensúlyt tartani „lehet” és a „szabad” között, közben figyelve az emberekre és az 
egyéb értékekre is.  Így az a 886 millió Ft, amely az elmúlt 12 évben itt került befektetésre döntıen a 
közösség valós érdekében hasznosulhatott. Az Egyesület életében pedig már a 25. idény , illetve annak 
évindító közgyőlése következik, ahol - miként a bevezetıben is jeleztem - az itt leírt fıbb témákat 
bıvebb formában is kifejtem, kifejtjük majd. Beszámolóm végén egyben engedje meg, hogy jelen 
levelemmel meghívjam - figyelmeztetve az Alapszabály szerinti kötelez ı jellegre is  - a Kossuth 
Lajos Általános Iskola aulájában  (FIGYELEM! ÚJ HELYSZÍN: Bátonyterenye-Kisterenye, Jászai út 2.) 
 

2011. január 30-án (vasárnap) 9.00 órai kezdettel  
 

megtartandó éves közgy őlésünkre. 
 

A tervezett napirendi pontok: 1. A Vezetıség és a Felügyelı Bizottság éves beszámolói, a 2010. évi 
zárszámadás. 2. A 2011. évi költségvetés, benne a haltelepítési tervvel. 3. Beszámoló az EU beruházás 
megvalósításáról, a további feladatokról. 4. Beszámoló az Önkormányzattal megkötött együttmőködési 
megállapodásról. 5. Az Egyesület Alapszabályának és Horgászrendjének módosítása. 6. A 2012. évi tervezett 
árváltozások. 7. Kitüntetések, elismerések. 8. Egyebek, benne tájékoztató az engedélyek kiváltásáról, a 
közlekedés rendjérıl, a közösségi munkáról. 
 

Végezetül néhány dologra még külön is szeretném fel hívni a figyelmet: 
� Kérem, hogy a közgy őlés napján legkés ıbb ½ 9-ig regisztráltassa magát  (jelenléti ív), majd gyakorolva jogait 

észrevételeivel, javaslataival segítse munkánkat! Remélem, hogy 2011. január 05-ig nem felejtette el (az 
összesítıt is kitöltve) leadni mindkét  (BSHE, állami) fogási naplóját  Ha mégis, kérem, hogy a 
kézhezvételt követıen azonnal pótolja, mert elmaradás esetén már az FVM szankcionál!  

� A jegykiadás már bevált technikája szinte változatlan marad, ennek keretében a pénztári órák a hétf ı 
kivételével minden nap (hétvégén is) 08:00-12:00 ór áig, illetve 13:30-17:00 óráig tervezettek . Az 
ügyintézés menetérıl természetesen a halırháznál, telefonon és az interneten is lehet tájékoztatást kérni és 
kapni. Kérem, hogy segítsék az adminisztrációs munkát és az Egyesület fizetıképességének megırzése 
érdekében is ne hagyják a március 31-i végsı határidı elıtti utolsó napokra az engedélyek érvényesítését! 

� Kérem, hogy ha módja és lehetısége van rá, illetve ha elismerésre talált eddigi munkánk, ajánlja (ajánlják) 
fel 2010. évi SZJA kötelezettségének 1 %-át is a BS HE részére  (adószám: 19156288-2-12), a tározó 
családbarát jellegének további fejlesztése céljából! 

  

Legvégül a BSHE tisztségviselıi, munkatársai, valamint támogatói, együttmőködı partnerei nevében is 
szeretnék Önnek és kedves Hozzátartozóinak egészségben és szeretetben gazdag, békés, boldog                  
Új Esztendıt, benne gyakori, nyugodt vízparti idıtöltést kívánni! Megköszönve a bizalmat és a türelmet, 
tisztelettel és üdvözlettel a soron következı közgyőlési találkozásig: 
 

Bátonyterenye, 2011. január 08. Dr. Dérer István  
elnök 

  
Záradék:  Az Alapszabály értelmében határozatképtelenség esetén a közgyőlés 30 perc várakozási idı után változatlan 
napirend mellett újra összehívásra kerül, de a távolmaradás jogkövetkezmények nélkül csak elızetes írásos és indokolt 
igazolási kérelemmel fogadható el. 2005-tıl élünk azzal az alapszabályi lehetıséggel, hogy a közgyőlésekrıl rendszeresen 
(3 alkalomból 2 hiányzás) távolmaradók jogviszonyát nem hosszabbítjuk meg! 
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